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PROTOKÓŁ NR XLIX/18 

Z  NIEPLANOWANEJ SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 9 marca 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 14.00 zakończenie godz. 14.45  

Obecnych na sali obrad 11 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Nieobecni: radny Piotr Gwóźdź, radny Andrzej Mitczak, radny Kazimierz Nowakowski  

i radny Władysław Wróblewski.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów,  

Krystyna Magda Skarbnik Gminy Marciszów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

 

Ad.2. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych stanowią załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad.3. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XLIX nieplanowanej sesji Rady Gminy.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie obrad. 

2/ Stwierdzenie quorum. 

3/ Przedstawienie porządku obrad. 

4/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2018. 

 

5/ Zakończenie obrad sesji.    

 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła przedstawiony porządek obrad.  

 

Ad.4.  

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2018. 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o omówienie projektu uchwały Wójta Gminy Marciszów Stefana Zawieruchę. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że od dłuższego czasu Gmina nie miała możliwości dofinansowania do trybun  

i w związku z tym, że nadarzyła się okazja i taki program jest potrzebne będzie 
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zabezpieczenie środków w budżecie, ponieważ do 13.03.2018r. Gmina musi złożyć wszystkie 

dokumenty. Są to bardzo proste i tanie trybuny, a Gmina ma dostać 30 tys. dotacji.  

Radny Adam Ryżowski 

Zapytał czy ten Program dotyczy tylko i wyłącznie takiej inwestycji jak budowa trybun.  

Krystyna Magda- Skarbnik Gminy Marciszów 

Poinformowała, że w zeszłym roku Gmina z tego programu zrobiła zagospodarowanie placu 

zabaw w Domanowie. Oni co roku dają na trochę inne zadania. Gmina wielokrotnie 

korzystała już z tego właśnie programu. Następnie omówiła zasady,  

zwrot tych środków.  

Radny Adam Ryżowski 

Według radnego, jeżeli jest program, który zawiera pewne elementy rozwoju wsi to z jego 

punktu widzenia trybuny nie są największą potrzebą dla Gminy i zastanawia się dlaczego  

na przykład zamiast trybun nie można było pomyśleć o bieżni dla młodzieży, żeby w okolicy 

była chociaż jedna taka bieżnia, żeby ta młodzież mogła się biegowo rozwijać. Uważa,  

że takie wykorzystanie środków byłoby bardziej adekwatne aniżeli budowa trybun dla 

kibiców tylko po to, żeby im deszczyk nie kapał na głowę.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że nie da się u nas zrobić bieżni, ponieważ jest za mało placu. Wyjaśnił, że mamy 

obiekt, na którym już odbywają się dolnośląskie imprezy, mamy dwa boiska piłkarskie, 

trybuny nie są jakieś wyszukane i całość wyniesie ok. 65 tys. zł wraz z robotami ziemnymi      

i do takiej kwoty trzeba się odnieść. Wójt stwierdził, że chcemy skorzystać z takiej okazji 

skoro się pojawiła.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zapytał czy dobrze rozumie, że te 65 tys. zł musimy wydać, a po zrealizowaniu zadania  

30 tys. zł dostajemy z powrotem, czyli Gmina poniesie koszt 35 tys. zł. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że około, ponieważ tak jest w kosztorysie, wielkich robót ziemnych nie będzie, 

zadaszenia również, nie będzie betonowych podstaw, więc wykonawca przyjeżdża sam 

ustawia, poziomuje i to jest wszystko.  

Radna Danuta Wojtas 

Chciała się upewnić czy te środki Gmina może przeznaczyć na sport czy również na coś 

innego: np. na inwestycję związaną z oświetleniem. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że od 5 lat szukał dofinansowania, a radna zadaje pytanie kierując jakby pod 

konkretne wydatki. Wójt prosi, aby zwrócić uwagę, że w zeszłym roku na oświetlenie poszło 

ok. 300 tys. zł. Uważa, że jeśli tylko oświetlenie jest ważne to radni tym kierują i jeśli radni 

nie przesuną tych pieniędzy to trybun nie będzie.  

Radna Danuta Wojtas 

Ponownie zapytała czy można te środki przeznaczyć również na coś innego.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że nie zna całego programu projektu, natomiast temat trybun interesuje Wójta  

co najmniej od powstania Domu Kultury i szatni sportowej. 

Radna Danuta Wojtas 

Uznała, że od 7 lat jest radną i jeszcze nie słyszała nic na temat trybun. Skierowała więc 

swoje pytanie raz jeszcze czy te pieniądze mogą zostać przeznaczone na coś innego niż na 

doposażenie sportu. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że te pieniądze mogą zostać przekazane na inne potrzeby. 
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Radna Danuta Wojtas 

Wróciła do wydarzeń z października- listopada, kiedy to był podział wolnych środków              

i Sędzisław został odrzucony, ponieważ wykazał nową inwestycję z funduszu sołeckiego. 

Nawiązała do wypowiedzi Wójta, który to wtedy powiedział, że nie możemy rozpoczynać 

nowych inwestycji, jeśli nie są zakończone stare. W związku z tym radna uważa, że należy 

zakończyć te inwestycje, które są rozpoczęte, gdzie terminy są już napięte, że zaraz wygasną. 

Chodzi o oświetlenie. Zastanawia się dlaczego jadąc przez inne miejscowości drogi są 

oświetlone, a w Sędzisławiu jest dno kompletne pod tym względem.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Nie zgodził się z opinią radnej na temat oświetlenia w Sędzisławiu, ponieważ został 

ściągnięty specjalnie projektant oświetlenia z Legnicy i na koniec roku projektowaliśmy 

oświetlenie dla Sędzisławia, które już świeci. Prosi, aby nie powielać informacji sołtysa         

z Sędzisławia, że nic nie zostało zrobione.  

Radna Danuta Wojtas 

Zaprzeczyła, aby coś takiego mówiła. Natomiast dla radnej jest to ważne, ponieważ 

zastanawia się, co powie ludziom w Sędzisławiu na wieść o tym, że powstają trybuny  

w Marciszowie, a w Sędzisławiu nie ma nadal skończonego oświetlenia.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Prosi, aby nie patrzeć tylko przez swój pryzmat, ponieważ radni są przedstawicielami całej 

Gminy, a zatem jest wieś gminna Marciszów, 3-krotnie większa od Sędzisławia.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z zaistniałą sytuacją zapytała do kiedy ważny jest  projekt na oświetlenie               

w Sędzisławiu, bo słyszała, że jest właśnie krótki czas na wykonanie tego oświetlenia. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że nie zna daty, zajmie się tym w poniedziałek, natomiast istnieją jeszcze takie 

możliwości, że występuje się o przedłużenie terminu z różnych przyczyn. Dodał również, że 

przygotuje informacje odnośnie tego, co zostało zrobione, bo nie zgadza się  

z opinią, że w Sędzisławiu czegoś nie zrobiono.  

Radny Dawid Chęciński 

Powiedział, że racją jest jeśli chodzi o B-klasę, że na mecze przychodzi kilka osób i nie ma  

co ukrywać, że przychodzą w celu rozrywkowym. Radny nie martwi się o starszych,  

bo ci zawsze sobie poradzą tylko o młodych, którzy są z całej Gminy. Dodał, że przy okazji 

różnych turniejów, gdzie miał przyjemność sędziować przyjeżdżały dzieci  

w zależności od szczebla turnieju z całego województwa. U nas te dzieci albo się pałętają  

po tej skarpie albo siedzą na boisku i przeszkadzają innym. Takie trybuny spowodowałyby, że 

jakoś by się to ułożyło, tak więc można byłoby to zrobić. Uważa, że w Sędzisławiu lepiej 

byłoby małym nakładem środków zrobić murawę boiska i sądzi, że członkowie LKS Lesk, by 

się z tą opinia zgodzili, bo jest to niestety jedna z gorszych muraw.  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda 

Poinformowała o środkach jakie zostają z zamknięcia roku 2017, ale jest zdania, że można 

pogodzić oświetlenie w Sędzisławiu z trybunami,żeby nie tracić dofinansowania, bo później 

zostanie 30 tys. zł, które można też przeznaczyć na inne zadania.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że nie można też patrzeć na to, że mamy tyle czy tyle. Mowa jest  

o przesunięciu środków, więc jeśli radni chcą przesunąć te środki to powinni to zrobić, 

jednakże jeśli nie chcą to nie. Wójt nie rozumie dlaczego dyskutuje się na takie tematy biorąc 

pod uwagę to co mamy i to, w co idziemy, gdzie mówią o nas, że jesteśmy jedną  

z najładniejszych wsi z bardzo poważnym zapleczem. Prosi, aby podejść do tematu w sposób 

pragmatyczny, a nie wyścigowy, żeby współpracować pod kątem rozwoju tej Gminy.  



    

 4 

Radny Mirosław Wolak 

Wyraził opinię, że zawsze jest za tym, aby wspierać działania, tam gdzie jest możliwość 

skorzystania ze środków zewnętrznych. Wyszedł z propozycją, aby połączyć te dwa zadania, 

żeby później nie było problemów. Jak zrozumiał, żeby wziąć udział w projekcie trzeba złożyć 

dokumenty do 12 marca, czyli przesuwanie teraz środków, które potencjalnie można uzyskać 

jest praktycznie niewykonalne technicznie, bo trzeba mieć dokumentację. Radny Wolak 

powiedział, że potrzeby Sędzisławia też są znaczące i z tego, co zrozumiał ta inwestycja 

zostanie rozliczona w tym roku. Dlatego też jest zdania, że radni powinni zaakceptować to 

przesunięcie środków z deklaracją, że będziemy próbować te zwrócone środki z refundacji 

przeznaczyć na oświetlenie. Uważa, że dalsza dyskusja nie ma sensu i przy deklaracji Pana 

Wójta mogliby przejść do głosowania. 

Radny Edmund Orzechowski 

Powiedział, że nie zamierza przesuwać dzisiejszego spotkania, nie jest też przeciwko 

inwestycjom w samym Marciszowie, ale boli go jedna rzecz, bo o trybunach usłyszał jakieś 

dwa dni temu, gdzie była już mowa o przesunięciu środków. Rozmawiając o świetlicy  

w Świdniku, jak w tamtym roku przy planowaniu budżetu powiedziało się, że 50 tys. zł 

przeznaczamy na dokumentację były stwierdzenia typu,, na co w Świdniku świetlica”.  

I właśnie to radnego boli, chciałby, aby wszystkie wsie były traktowane jednakowo.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy 

przypomniała, że Wieściszowice mają mały problem z boiskiem do siatkówki, gdzie najpierw 

nasypano mało piasku. Później dowożono piasek, ale usypano dwie wielkie hałdy na początku 

boiska, którego część udało się rozparcelować, jednakże piach był tak ciężki, bo został 

przywieziony jesienią, że nie byli w stanie tego dokładnie zrobić, ponieważ młodzież wróciła 

już do szkoły i nie miała czasu, żeby pomóc.  

Radny Adam Ryżowski 

Poinformował, że 3 tys. zł zostało przeznaczone na boisko do siatkówki z funduszu 

sołeckiego, jednakże zakres, który miał zostać zrobiony nie został wykonany.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że z 68 lamp dzisiaj mamy ponad 700, a i tak jest wciąż mało i idziemy  

w dobrym kierunku, ale nie wszystko naraz. W zeszłym roku ponad 300 tys. zł zostało 

wydatkowane na oświetlenie, co jest drugą w kolejności największą inwestycją, zaraz  

za budową kanalizacji. Wspomniał również, że w Marciszowie zostało zrobione boisko na 

cito i na dzień dzisiejszy jest zarośnięte i według Wójta taki właśnie los czeka każdy taki 

obiekt, ponieważ po tej pierwszej chwili będzie szał dzień, dwa, tydzień, miesiąc, po czym 

skończy się. Wójt spodziewał się, że w ciągu 5 minut zostanie podjęta uchwała, że usłyszy od 

radnych, że ma się brać do roboty, bo ma takie prawo i zarazem obowiązek wykonania tej 

uchwały. Prosi, aby nie czekać z problemami tego typu na sesję tylko dzwonić do Wójta  

w każdej sytuacji kiedy ktoś z urzędników nie reaguje.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zwrócił się do Wójta mówiąc, że ten źle zrozumiał wypowiedzi radnych, bo intencje były 

inne. Radny mówił o swojej wsi i o tym, co bolało w pewnym momencie. A to, że być może 

szkoda tych 30 tysięcy to jest tylko i wyłącznie sugestia radnego.  

Radna Danuta Wojtas 

Uważa, że trzeba rozmawiać po dobroci, bo zarówno ona jak i Wójt się denerwują. Zadała 

konkretne pytanie, czy może Sędzisław liczyć po zwrocie tych 30 tys. zł na dodatkowe 

punkty świetlne.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że nie wie co będzie za pół roku. Stwierdził, że dzisiaj Wójt powie, a później 

radna zażąda protokołu i powie, że Wójt przecież powiedział. Nie może tego powiedzieć.  

Prosi, aby radni dali szansę zarówno sobie, jak i Wójtowi, bo jeśli przejmiemy wodociągi  
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to diametralnie zmieni się sytuacja finansowa Gminy. Następnie przedstawił plany 

zwodociągowani i skanalizowania gminy.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy 

Przerwała dyskusję i poprosiła Skarbnik Krystynę Magdę o odczytanie projektu uchwały        

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2018. 

Następnie Krystyna Magda Skarbnik Gminy Marciszów odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2018. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie  przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 3 do protokołu /nieobecni: radny P. Gwóźdź, radny A. Mitczak, radny K. Nowakowski, 

radny W. Wróblewski/. 

Uchwała otrzymała nr XLIX/243/18. 

 

Ad.5. 

Zakończenie obrad sesji 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

14:45 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


